
 
 
 
 
 
 
Beträffande beslut om halvårsvis redovisning av avelsbas 
 
Avelskommittén redogjorde vid årsmöte/medlemsmöte 2010 för avelsbasutvecklingen under perioden 2000-
2009 (Rapport publicerad på hemsidan). AK meddelade samtidigt att den redovisningsperiod om sex månader 
som beslutades av årsmötet 2009 inte är förenlig med matematiken bakom avelsbasberäkningen. Skälet är att 
resultatet är ett statistiskt medelvärde av 30 slumpbaserade beräkningssteg. Vid alltför korta tidsperioder 
överstiger den statistiska medelavvikelsen den förväntade förändringen av medelvärde över perioden. 
 
Resultatet är därmed inte signifikant och kan då inte ligga som underlag för en utvärdering av avelsbas. Om AK 
skulle publicera icke signifikanta värden, skulle det kunna orsaka felaktiga beslut i uppfödarledet. För ordnings 
skull informerar AK därför här att vi gör avsteg från årsmötesbeslutet och publicerar kommande statistik på 
årsbasis. Vi kommer också att föreslå nästa årsmöte att revidera beslutet om halvårsvis redovisning av 
avelsbasberäkning, med hänvisning till beräkningsprincipen. 
 
 
Exempel A: 
För perioden 20081231-20090715, dvs en period på strax över ett halvår, förändrades avelsbasen från 75 djur till 
74, medan medelavvikelsen var +/- 17 respektive +/- 19 djur. Resultatet är inte användbart! 
 
Exempel B: 
För treårsperioden 20010101-20031231 gick avelsbasen från 40 till 67 djur, dvs i genomsnitt 9 per år. 
Medelavvikelserna var +/- 6 respektive +/- 12 för start- och slutdatum. Totala genomsnittsförändringen 27 djur 
överstiger medelavvikelserna och kan därmed betraktas som giltigt. 
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